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Radny 
Grzegorz 
Szweda

Zwracamy się z wnioskiem 
aby wszystkie sprawozdania z
działalności międzysesyjnej 
Wójta były przekazywane 
Radnym w formie pisemnej 
razem z materiałami na sesję. 
Zwracamy się z wnioskiem 
aby zaktualizować i na 
bieżąco umieszczać 
interpelacje, zapytania 
wnioski oraz odpowiedzi.
Zwracamy się z wnioskiem o 
udostępnienie salki bankowej 
lub świetlicy przy OSP w 
Dobrczu na potrzeby spotkań 
radnych lub klubów radnych. 
Prosimy o informację z kim 
ustalać termin dostępności 
salek.
Prosimy o informację na 
jakim etapie są poszczególne 
inwestycje ujęte w budżecie. 
Zgłaszamy liczne skargi 
mieszkańców na stosowane 
kruszywo wapienne do 
remontu dróg. Kruszywo się 
rozpuszcza tworząc szary 
szlam który wszystko brudzi. 
Prosimy o informację 
dotyczącą stanu 
zaawansowania tworzenia 
żłobka w Dobrczu. Kiedy i 
jakie będą zasady naboru 

24.01.20
18
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

24.0.20
18

 Odpowiedzi udzielono ustnie podczas posiedzenia komisji. 



dzieci. Z kim należy się 
kontaktować. Jakie będą 
kryteria ?
Jakie działania zostały 
podjęte w zakresie projektu 
połączenia kanalizacji 
gminnej z oczyszczalnią w 
Fordonie ? Jakie działania 
zostały podjęte w zakresie 
projektu połączenia 
kanalizacji gminnej z 
oczyszczalnią w Fordonie? 
Jakie działania zostały 
podjęte w zakresie 
uruchomienia linii 
autobusowych do Kozielca i 
Nekli? Kiedy można 
spodziewać się spotkania z 
właścicielami gruntów 
objętych MPZ pod Park 
Przemysłowy ?
Jakie rodzi konsekwencje i 
koszty nadanie drodze 
gminnej statusu  drogi 
publicznej? Kiedy będzie 
wiadomo czy droga w 
Suponinie otrzyma dotację z 
FOGR ?

25. 26.02
.2018

Radny 
Stanisław 
Gibas

Zgodnie ze Statutem Gminy 
Dobrcz paragraf 23 i 24 
składam następujące 
interpelacje i zapytania 

27.02.20
18
Wójt 
Gminy 

02.03.2
018

W odpowiedzi na Pana pismo informuję, iż zawiera ono szereg pytań 
oraz wniosków i nie można je uznać za interpelację. Mając na uwadze 
transparentność działania samorządu gminnego odpowiadam na zadane 
pytania i wnioski. 



odnośnie sprawozdania z 
działalności wójta w okresie 
od 28.12.2017 do 23.02.2018 
oraz innych istotnych spraw 
gminy Dobrcz. Proszę o 
odpowiedź pisemną.
1.Składam interpelację w 
sprawie opracowanego w 
dniu 08.01.2018 r. 
harmonogramu działań 
związanych z budową i 
remontem dróg oraz 
zamówień kruszywa na drogi 
gminne. Mieszkańcy 
nieustannie zwracają się z 
pytaniem kiedy będą 
realizowane budowy dróg 
przyjęte do realizacji w 2018 
r. oraz kiedy będą 
przeprowadzone prace 
remontowe oraz w jakim 
zakresie. Udzielenie 
rzeczowej odpowiedzi 
zainteresowanym jest 
możliwe jedynie na 
podstawie przyjętego 
harmonogramu prac. Czy jest 
możliwe przekazanie radnym 
i sołtysom kserokopii 
sporządzonego 
harmonogramu podpisanego 
przez wójta lub przekazanie 
wiarygodnych i podpisanych 
przez wójta informacji o 

Dobrcz 1. Harmonogram prac na drogach przedstawia się następująco:
- naprawa dróg gruntowych w miesiącach III-IV,
- równanie dróg równiarką do miesiąca VI,
- naprawy cząstkowych uszkodzeń dróg asfaltowych w miesiącach V-
VII,
- wykonanie nakładek asfaltowych miesiąc V,
budowa nowych dróg (Suponin) , po uzyskaniu dotacji w miesiącu IX.
2. Sprawy sądowe z RSP Promień toczą się dwutorowo: 
- powództwo o eksmisję RSP z gruntów gminnych,
- powództwo RSP o zwrot gruntów przez gminę.
Ze 172 ha użytki rolne stanowią 139 ha, RSP opłaca podatek rolny , 
choć użytkuje grunty bezumownie. Wartość strat z tego tytułu wynosi 
ok. 100.000 zł rocznie. Pozew gminy w stosunku do RSP obejmuje 
okres 10 letni, co daje roszczenie o wartości ok. 1 mln zł.
Wójt Gminy realizując uprawnienia właścicielskie wydzierżawił część 
w/w gruntów Sp-ce Nadwiślanka zastrzegając , że gmina nie będzie 
ponosić odpowiedzialności za kwestie naruszenia prawa posiadania 
przed uzyskaniem wyroku eksmisyjnego w stosunku do RSP. Obecnie 
Sp-ka Nadwiślanka na własne ryzyko użytkuje obszar ok. 80 ha. Sp-ka 
płaci gminie podatek i opłatę dzierżawną za lata 2017-18.
3. Obiekt sportowy w Strzelcach Górnych jest z uzyskanych funduszy 
sołeckich z lat 2016, 2017 i 2018 . Z tych środków sfinansowano prace 
projektowe, budowę fundamentów a w 2018 r. budowę stanu otwartego.
Czynimy starania o dofinansowanie obiektu z funduszy Ministerstwa 
Sportu. Kwota o jaką się ubiegamy to ok. 300.000 zł. 
4. Nasza gmina z funduszy ZIT BTOF na tzw. działanie miękkie ma do 
wydania w latach 2018-2020 kwotę 225.703,00 euro w tym:
- na aktywizację społeczną 61.995,00 euro
- na doposażenie przedszkola 28.224,00 euro
- na usługi opiekuńcze 25.000,00 euro
- na kształcenie ogólne 110.524,00 euro
5. Na skutek podjętych uchwał Rady Gminy Dobrcz w następujących 
sprawach zawarto 3 akty notarialne dotyczące:
- przyjęcia darowizny działek nr 35/25 o pow. 0,0313 ha i nr 35/32 o 



planowanych terminach i 
pracach związanych z 
budową i remontami dróg.
2. Składam interpelację: 
czego dotyczy sprawa sądowa
z RSP Strzelce Górne w 
sprawie gruntów? Przecież 
grunty zgodnie z informacją 
wójta są własnością gminy i 
zostały wydzierżawione na 
trzy lata spółce Nadwiślanka. 
Proszę o informacje o 
sposobie zagospodarowania 
172 ha gruntów od 2011 r. do 
31 .12.2018 r. z podaniem 
dochodów i wydatków dla 
budżetu gminy Dobrcz w 
poszczególnych latach wraz z
informacją o podjętych 
egzekucjach należności z tego
tytułu.
3. Składam zapytanie w 
sprawie wysokości 
dofinansowania obiektu 
sportowo – rekreacyjnego w 
Strzelcach Górnych oraz 
pełnej informacji na temat 
tego obiektu wraz z podaniem
przewidywanego kosztu 
realizacji całego zadania. 
4. składam zapytanie w 
sprawie : w jakiej wysokości i
na co gmina Dobrcz otrzyma 
środki z dokonanego 

pow. 0,0394 ha, położonych w obrębie Strzelce Górne (realizując 
uchwałę nr VI/103/2017 Rady Gminy Dobrcz z dnia 28.11.2017 r.)
-przyjęcia darowizny działki nr 202/42 o pow. 0,0987 ha , położonej w 
miejscowości Augustowo, obręb Nekla (realizując uchwałę nr 
VI/104/2017 Rady Gminy Dobrcz z dnia 28.11.2017 r.)
- przyjęcia darowizny działek nr 256/13 o pow. 0,1150 ha i nr 254/36 o 
pow. 0,0019 ha położonych w obrębie Nekla (realizując uchwałę nr 
XX/208/2016 Rady Gminy Dobrcz z dnia 30.12.2016 r.)
6. Wraz z Metropolią Bydgoską Gmina Dobrcz zamierza realizować 
projekty:
- opracowanie Metropolitalnej Karty Seniora dla osób 60+ w miesiącu 
VI,
- udział Metropolii i promocji w Dożynkach Gminnych w dniu  23 VIII,
- podjęcie prac nad biletem ulgowym dla dzieci w ramach komunikacji 
metropolitalnej.
7. W złym stanie są zdecydowanie drogi gruntowe w Strzelcach 
Górnych tj. ulice Dębowa i Brzozowa oraz droga Nekla-Linówiec. W 
najlepszym stanie są drogi niedawno wybudowane tj. Dobrcz-Pauliny-
Nekla, Strzelce Górne ul. Wilcza , Wudzyn ul. Piaskowa.
8. Remont kościoła we Włókach realizowany jest w ramach programu 
prowadzonego przez Kurię Bydgoską obejmującego kościoły 
drewniane. Gmina partycypuje w realizacji remontu kwotą 86.936 zł, co
stanowi do 20 % całości kosztów. Realizacja projektu przewidziana jest 
na lata 2018-19.
9. Zgodnie z wolą Rady Gminy nowelizowany jest Statut Gminy. Prace 
prowadzi Komisja Statutowa pod przewodnictwem radnej Pani Marzeny
Żmudy-Czekaj. Jestem przekonany, że propozycje Komisji będą 
przedmiotem dyskusji Rady. 
10. Harmonogram przygotowań do Święta Śliwki obejmuje spotkania w
miesiącu IV z instytucjami i organizacjami takimi jak : Policja, izba 
Rolna, OSP, Gazeta Pomorska, Express Bydgoski, GOK, ZUK, 
Stowarzyszenie Śliwkowa Dolina. Termin realizacji imprezy 1-2 IX 
2018. Finansowy udział gminy przewidywany jest na ok. 10 tys. zł z 
funduszy promocji oraz GOK.



rozdysponowania środków w 
programach miękkich 
podczas posiedzenia ZIT w 
dniu 23.01.2018 r. 
5. Składam zapytanie jakie 
drogi i na podstawie jakich 
numerów uchwał były 
przedmiotem trzech aktów 
notarialnych dotyczących 
przejęcia dróg gminnych. 
Proszę o podanie w jaki 
sposób drogi te stały się 
drogami gminnymi?
6. Składam zapytanie jakie 
projekty gmina Dobrcz 
będzie realizowała wspólnie z
Metropolią Bydgoską w 
20018 r. ?
7. Składam zapytanie w 
sprawie dokonanej przez 
wójta oceny stanu dróg 
gruntowych, proszę o podanie
trzech dróg o najgorszym i 
trzech o najlepszym stanie.
8. Składam zapytanie o 
udostępnienie informacji w 
sprawie ustalonych zasad i 
terminów realizacji programu
remontu zabytkowego 
kościoła we Włókach .
9. Składam interpelację w 
sprawie możliwości 
udostępnienia radnym 
zweryfikowanego projektu 

11. Szacowany koszt budowy Strzelnicy to ok. 600-800 tys. zł. 
Przewidujemy możliwość pozyskania wsparcia w granicach 80 % 
pochodzącego z Ministerstwa Sportu. Wniosek w tej sprawie jest w 
trakcie opracowania. Była strzelnica w Trzęsaczu przewidziana jest do 
sprzedaży. 
12. Dofinansowanie do 43 oczyszczalni przydomowych wynosi 63,6 % 
kosztów kwalifikowanych . Zmniejszenie wartości dofinansowania 
nastąpiło na skutek decyzji o możliwości odzyskania podatku VAT od 
realizowanej inwestycji. 
13. Podmioty zajmujące się wywozem nieczystości nie mogą korzystać 
z punktu zrzutu należacego do ZUK. Podyktowane to jest względami 
technologicznymi. ZUK ma już zawarte 1147 umów, co wyczerpuje 
możliwości przepompowni i podczyszczalni ścieków w Kusowie. 
Pozostałe podmioty mogą korzystać z punktów zrzutu w 
oczyszczalniach w Koronowie, Pruszczu lub w Fordonie. 
14. Protokoły z kontroli dotyczące zwrotu subwencji oświatowej są w 
Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy.
15. Rozdział 754112 uchwalonego w zeszłym roku budżetu gminy na 
2018 r. nie przewidywał kosztów ubezpieczenia komunikacyjnego 
bojowego wozu pożarniczego dla OSP Dobrcz. Po otrzymaniu pojazdu i
wyliczeniu kosztów ubezpieczenia w kwocie 8400,00 powstała potrzeba
uwzględnienia jej w budżecie gminy.
16. Zadanie termomodernizacji SUW, ZUK oraz Szkoły Podstawowej w
Wudzynie z powodów formalnych (zmiana kwalifikacji podatku VAT 
zostały przeniesione do realizacji w latach 2018-2019. Podpisanie 
umowy z Marszałkiem Województwa nastąpi w miesiącu VII-VIII br. 
Powtórne umieszczenie kwoty wynikające z ZIT zawartych w umowie 
nastąpi w wartościach, które wydatkujemy do końca 2018 r. , a środki 
pozostałe umieszczone będą w budżecie na 2019 r. 
17. Zmniejszenie środków w rozdziale 75801 nastąpiło na okres 
rozstrzygnięcia przez Ministra Finansów , na jakich zasadach nastąpi 
zwrot części subwencji oświatowej lub zawieszenie zwrotu. Taki 
wniosek złożono w Ministerstwie Finansów. Nie można też wykluczyć 
odstąpienia od zwrotu. 



Statutu Gminy Dobrcz celem 
zapoznania się i zgłoszenia 
ewentualnych uwag i 
propozycji do komisji 
Statutowej celem ich 
rozpatrzenia.
10. Składam zapytanie w 
sprawie ustalonego 
harmonogramu działań 
Święta Śliwki w Strzelcach 
Dolnych i udziału 
finansowego gminy Dobrcz.
11. Składam zapytanie w 
sprawie przewidywanej 
wysokości kosztów budowy 
strzelnicy oraz wysokości 
przewidywanego wsparcia 
funduszami zewnętrznymi. 
Proszę również o informację 
o sposobie zagospodarowania
terenu po strzelnicy 
więziennej w Trzęsaczu.
12. Składam interpelację w 
sprawie aneksu umowy o 
dofinansowaniu oczyszczalni 
ścieków . Proszę podać 
wysokość uzyskanego 
dofinansowania. Zakres prac 
do wykonania z określeniem 
terminu wykonania oraz 
łączny koszt wykonania prac 
w oczyszczalni ścieków. 
Ponadto składam zapytanie 
kiedy wreszcie podmioty 



świadczące wywóz 
nieczystości uzyskają 
możliwość zrzutu ścieków do
kanalizacji.
Jest to szczególnie istotne z 
uwagi na podjętą przez 
obecną radę Gminy uchwałę 
o obowiązku zawarcia przez 
właścicieli umowy na wywóz
ścieków. Firmy na terenie 
naszej gminy realizujące 
wywóz ścieków w wyniku 
zakazu zrzutu ścieków 
zrezygnowały z prowadzenia 
działalności lub też nie 
zawierają umów umów na 
świadczenie tej usługi 
ponieważ jak to określono ze 
względów technicznych nie 
ma i w najbliższym czasie nie
będzie możliwości zrzutu 
ścieków. Jedynym 
podmiotem na terenie gminy 
zawierającym umowy i 
wywożącym ścieki jest 
Zakład usług Komunalnych , 
który nie otrzymał zakazu 
zrzutu ścieków. Czy ta 
monopolistyczna sytuacja na 
rynku ścieków Zakładu Usług
Komunalnych jest skutkiem , 
że względy techniczne  nie 
obejmują ścieków 
przywożonych przez ZUK, 



czy jest efektem 
pokrewieństwa-szwagier 
wójta jest kierownikiem 
ZUK. Tak, czy inaczej 
podjętą uchwałą Rady Gminy
świadomie czi nie 
zapewniliśmy pracę i kasę dla
Zakładu Usług Komunalnych.
Ciekawe, że pomimo takich 
działań budżet ZUK na 2018 
r. znacząco nie wzrósł. 
Składam zapytanie ile umów 
na wywóz ścieków ma 
zawartych ZUK i jaki z tego 
tytułu przewidywany jest 
przychód w 2018 roku.
13.Składam interpelację w 
sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2018 r. W budżecie 
zmniejszono wpływy ze 
środków unijnych o 108.984 
zł dofinansowania za zadanie 
„Budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Jaki 
był powód nieuzyskania 
dofinansowania oraz 
zmniejszenia planu 
wydatków , a równocześnie 
zwiększenia zwiększenia o 
kwotę 90.673.40 zł środków 
własnych na to zadanie w 
miejsce uchwalonej kwoty 
dofinansowania ze środków 
Unii Europejskiej?



14. Składam interpelację w 
sprawie podania 
rzeczywistych powodów 
zwrotu nienależnie pobranej 
subwencji oświatowej w 
kwocie 108.557 zł. Proszę o 
udostępnienie kserokopii 
dwóch decyzji , które 
zobowiązują gminę do zwrotu
subwencji oświatowej i z 
jakiego tytułu. Jakiego okresu
dotyczy zwrot w/w kwoty 
subwencji nie należnej 
gminie? Co było powodem 
uzyskania subwencji 
oświatowej , którą trzeba 
zwrócić?
15.  Składam zapytanie o 
zwiększenie wydatków w 
rozdziale 75412 o kwotę 
8400 zł. Na jakie to różne 
opłaty i składki ma być 
wydatkowana w/w kwota . 
Jaki był powód 
nieuwzględnienia tego 
wydatku w uchwalonym 
budżecie na 2018 rok ?
16. Składam interpelację w 
sprawie zmniejszenia w 
rozdziale 75095 planu 
dochodów o kwotę 880.863 zł
z tytułu dotacji na realizację 
zadań termomodernizacji. Na 
podstawie czego 



zaplanowano przychód do 
budżetu w 2018 r. z tego 
tytułu ? Jaki jest powód 
nieuzyskania w/w dotacji. 
Czy przy projektowaniu 
budżetu gminy było 
zapewnienie o przyznaniu 
w/w dotacji?
17. Składam interpelację w 
sprawie zmniejszenia 
wydatków o kwotę 108.557 zł
wynagrodzeń osobowych w 
oświacie którą to kwotę wójt 
przeniósł do rozdziału 75801 
tj część oświatowa subwencji 
wyrównawczej na zwrot nie 
należnej subwencji 
oświatowej. Czy nie byłoby 
uczciwiej przyznać się do 
nieprawidłowości i 
wnioskować do Rady o 
zwiększenie wydatków w 
rozdziale na zwrot subwencji 
oświatowej a nie zabierać tej 
kwoty i zmniejszać ilośc 
pieniędzy na wynagrodzenia 
osobowe w szkołach 
podstawowych. 


